

NEWSLETTER

Issue: 104

07 - 11 Nov 2022

العـدد: 104

النشرة الإلكترونية

"الإمارات ليست دولة عالمية ولكن العالم في دولة". "The UAE is not just a country in the world, but the world in a country".

His Highness Sheikh Mohammed bin Rashid Al Maktoum

صاحب السمو الشيخ محمد بن راشد آل مكتوم نائب رئيس الدولة رئيس مجلس الوزراء حاكم دبى رعاه الله



Sheikh Saeed Al Maktoum: Intensive efforts to consolidate Dubai's position as a first-class winter tourism destination for the luxury yachts map globally

DMCA participates in the Gulf Superyacht Summit 2022

The Dubai Maritime City Authority, of the Ports, Customs and Free Zone Corporation, participats in the Gulf Superyacht Summit 2022, on 9 and 10 November, on board the floating hotel "Queen Elizabeth 2" in Port Rashid in Dubai, where the summit is an annual event that brings together experts of the marine industry, owners and manufacturers of luxury yachts with the aim of discussing the future of the leisure yachting industry as well as talking about future opportunities to enhance this industry in the UAE in general and Dubai in particular.

In cooperation with the most prominent stakeholders in the marine sector, including P&O Marinas, the inaugural session entitled "The Future of Luxury Yachting in the Gulf" kicked off in the presence of Sheikh Saeed bin Ahmed bin Khalifa Al Maktoum, Executive Director of the Dubai Maritime City Authority, and a number of department managers, the panel speakers discussed the opportunities and challenges of the future of the luxury yacht sector in the UAE.

Through the events of the summit, Sheikh Saeed explained that the Gulf region in general and the UAE in particular is an attractive and ideal destination for receiving international luxury yachts, pointing to the efforts of the Dubai Maritime City Authority to promote Dubai's maritime position as a first-class winter tourist destination on the map of global luxury yachts.

Sheikh Saeed explained that the authority is currently working to speed up the customs inspection process for visiting foreign yachts to reach only 30 minutes for yachts of more than 100 meters in length, in support of the "Dubai Winter Destination for Yachting" initiative, by starting to implement inspection procedures for visiting foreign yachts before by Dubai Customs inspectors upon arrival.

Sheikh Saeed stated that the authority adopts the vision of the wise leadership of the UAE regarding the development of the maritime sector by strengthening the logistical infrastructure of docks and berths, adding that the authority is keen to meet with all strategic partners to find out the challenges and needs required by the maritime sector.

For his part, Adel Kalantar, Director of Maritime Business Development Department, at Dubai Maritime City Authority, said during his speech among the speakers at the opening session of the Gulf Superyacht Summit, that the authority is ready with an action plan with concrete objectives to create the best conditions for the successful operation of luxury yachts in the Gulf region, pointing to working with Abu Dhabi Ports to launch a unified map of all berths for foreign luxury yachts. "The efforts of the DMCA contribute to the promotion of the luxury yacht tourism sector, and elevate its business to new heights of modernity, competitiveness and high quality for both visitors and investors," Kalantar added.

الشيخ سعيد آل مكتوم: جهود مكثفة لتعزيز مكانة دبي البحرية كوجهة سياحية شتوية من الطُراز الأول على خريطة اليخوت الفاخرة العالمية

"سلطة دبي الملاحية" تشارك في قمة الخليج لليخوت الفاخرة 2022

تشـارك سـلطة مدينـة دبـى الملاحيـة، بمؤسسـة الموانـئ والجمـارك والمنطقـة الحـرة، فـى فعاليـات قمـة الخليج لليخوت الفاخرة 2022، خلال يومى 9 و10 نوفمبر الجارى، وذلك على متن الفندق العائم "كويـن إليزابيث 2" في ميناء راشـد بدبي، حيث تعتبر القمـة حدثاً سـنوياً يجمـع بيـن خبـراء الصناعـة البحريـة ومـلاك وصناع اليخوت الفاخرة بهدف مناقشة مستقبل صناعة اليخوت الترفيهية علاوةً على التحدث عن الفرص المستقبلية لتعزيـز هـذه الصناعـة في الإمـارات بشـكل عـام ودبي بشـكل خـاص.

بالتعـاون مـع أبـرز الجهـات المعنيـة فـي القطـاع البحـري، بمـا فـي ذلـك "بـي آنـد أو مارينـاز"، بـدأت فعاليـات الجلسـة الافتتاحيـة بعنـوان "مسـتقبل اليخـوت الفاخـرة فـى الخليـج" بحضـور الشـيخ سـعيد بـن أحمـد بـن خليفة آل مكتوم، المدير التنفيذي لسلطة مدينة دبي الملاحية، وعدد من مدراء الإدارات بالسلطة، حيث ناقـش متحدثـي الجلسـة عـن فـرص وتحديـات مسـتقبل قطـاع اليخـوت الفاخـرة فـي دولـة الإمـارات.

وعلى هامش فعاليات القمة، أوضح الشيخ سعيد أن منطقة الخليج بشكل عام ودولة الإمارات بشكل خاص تعتبـر وجهـة جذابـة ومثاليـة لاسـتقبال اليخـوت العالميـة الفاخـرة، مشـيراً إلى جهـود سـلطة مدينـة دبي الملاحيـة لتعزيـز مكانـة دبي البحريـة كوجهـة سـياحية شـتوية مـن الطـراز الأول على خريطـة اليخـوت الفاخرة العالميـة.

وأوضح الشيخ سعيد أن السلطة تعمل حالياً على تسريع عملية التفتيش الجمركي لليخوت الأجنبية الزائرة لـكي تصـل إلى 30 دقيقـة فقـط بالنسـبة لليخـوت التي يزيـد طولهـا عـن 100 متر دعمـاً لمبـادرة "دبي وجهـة شـتوية لليخـوت"، مـن خـلال البـدء بتطبيق إجـراءات التفتيش على اليخـوت الأجنبيـة الزائـرة مـن قبـل مفتشى جمارك دبى فور وصولها إلى المرسى.

وأفاد الشيخ سعيد أن السلطة تتبنى رؤية القيادة الحكيمة لدولة الإمارات بشأن تطوير القطاع البحرى عـن طريـق تعزيـز البنيـة اللوجيسـتية للمراسـي والموانـئ، مضيفـاً أن السـلطة تحـرص علـي مقابلـة جميـع الشركاء الاستراتيجيين لمعرفة التحديات والاحتياجات التي يتطلبها القطاع البحرى.

ومـن جانبـه، قـال عـادل كلنتر، مدير إدارة تطوير الأعمـال البحريـة بسـلطة مدينـة دبـى الملاحيـة، خـلال كلمتـه ضمـن المتحدثيـن بالجلسـة الافتتاحيـة لقمـة الخليـج لليخـوت الفاخـرة، إن السـلطة مسـتعدة بخطـة عمـل ذات أهـداف ملموسـة لتهيئـة أفضـل الظـروف لعمـل اليخـوت الفاخـرة بنجـاح فـي منطقـة الخليـج، مشـيراً إلى العمـل مـع أبوظبى البحريـة على إطـلاق خريطـة موحـدة لجميع مراسـى رسـو اليخـوت الأجنبيـة الفاخـرة. وأضاف كلنتر: "تسهم جهود السلطة الملاحية في تعزيز قطاع سياحة اليخوت الفاخرة، والارتقاء بأعماله إلى آفاق جديدة من الحداثة والتنافسية والجودة العالية لكل من الزوار والمستثمرين".

لا تؤجل عمل اليوم إلى الغد Do not postpone today's work to tomorrow



ومض

مـا يعـرف بالتسـويف، هـو عـادة تأجيـل الأعمـال والمهـام إلـى وقـت لاحـق. يلجـأ إليـه الإنسـان فـراراً مـن القلـق الـذي يصاحـب بدايـة المهـام أو إكمالهـا.

بسبب التسويف، ربما أضعت عليك فرصاً كثيرة في تطوير ذاتك، وفي تحسين وضعك المالي، وفي بناء علاقات اجتماعية مهمة... ربما تبخرت مشاريع وأحلام كثيرة لديك واندثرت... تأجيل العمل يضعف ثقتك بنفسك ويثقلك بشعور بائس بعدم الرضى والندم.

ما فاتك قد فاتك، عليك الآن بالمستقبل.

أتيت لكم بتقنية تدعى ب "الخمس دقائق" وهي للمدير التنفيذي للإنستغرام. هي تقنية ذكية تقوم "بالتحايل" على العقل كي يُنجز ما عليه دون تردد. خطواتها كالآتي:

- سجل لائحة الأشياء التي قمت بتأجيلها إلى الآن.
 - قم بترتيبها حسب أهميتها وأولويتها.

الســـــــّ أنــك بتخصيصــك لفتــرة قصيــرة ومحــدّدة للقيــام بعمــل مــا فأنــت لا " توقــظ" منطقــة الدمــاغ المســؤولة عــن الســهولة، وعندمــا يعلــم أن المســؤولة عــن الســهولة، وعندمــا يعلــم أن الأمــر لــن يكلفــه ســـوى خمــس دقائـق حينهــا يقــل احتمــال التــردد لديــه. مثـلا أن تقــول "ســأخصص خمـس ســاعات لترتيب خمـس ســاعات لترتيب المكتبـة أســهل للعقــل مــن أن تقــول "ســأخصص خمـس ســاعات لترتيب المكتبـة نهايــة لأســبوع".

تقنية الخمس دقائق ستعيد لك ثقتك بنفسك حينما ستلاحظ أن بدأت بأخذ زمام الأمور وشرعت في إنجاز مهامّك. صحيح، خمس دقائق مدة قصيرة جداً لكنها أفضل من العدم.

كل يوم، سـتلاحظ أن مشـاريعك بـدأت تحقـق تقدمـاً وسـترى أنـك سـتقرر تمديـد الخمـس دقائـق إلـى مـدّة أطـول. لأنّ التحفير يأتي بالعمـل والإحبـاط يأتي مـن التأجيـل.

المماطلة عادة والعادة قابلة للتغيير، لا تقل غداً سأفعل، قُم وضع خطة واشرع الآن.

رجـــاء مــــلاح مهندس أول - التخطيط

Procrastination, is usually delaying work and tasks to a later time. A person resorts to it to escape the anxiety that accompanies the beginning or completion of tasks.

Because of procrastination, you may have missed many opportunities to develop yourself, improve your financial situation, and build important social relationships... You may have many projects and dreams that have evaporated and disappeared... Postponing work weakens your self-confidence and burdens you with a miserable feeling of dissatisfaction and regret. Forget about what you have missed until now, you have to react now about the future.

I came to you with a technique called "Five Minutes" which is from the executive director of Instagram. It is a smart technology that "tricks" the mind to accomplish what it has to accomplish without hesitation. the steps are as follows:

- Write down a list of things you have postponed so far.
- Arrange them according to their importance and priority for you.
- Allocate an hour each day for that list and within that hour, devote only five minutes to doing each work separately. For example, "Arrange my Library" for just five minutes.

The secret is that by dedicating a short, specific period of time to do something, you are not "alerting" the area of the brain responsible for hesitation and procrastination. The human mind is always looking for ease, and when it knows that it will only take five minutes, then it is less likely to hesitate. For example, saying "I'm going to take five minutes to arrange the library" is easier for the mind than saying "I'm going to take five hours to arrange the library at the end of the week."

The "Five Minutes Technique" will restore your self-confidence when you'll notice that you've started to take matters into your own hands and start getting things done. True, five minutes is a very short time, but it's better than nothing.

Every day, you will notice that your projects are making progress and you will see that you will decide to extend the five minutes longer. Because motivation comes with action and frustration comes from procrastination.

Procrastination is a habit and habit is subject to change, don't say tomorrow I will, make a plan and act now.

Raja Malah

Senior Planning Engineer

دعوة للانضمام إلى فريق مؤسسة الموانئ والجمارك والمنطقة الحرة في مبادرة الألعاب الحكومية

تحت رعاية سمو الشيخ حمدان بن محمد بن راشد آل مكتوم ولي عهد دبي رئيس المجلس التنفيذي تعلن مؤسسة الموانئ والجمارك والمنطقة الحرة عن فتح باب المشاركة لتمثيل المؤسسة في

مبادرة الألعاب الحكومية

شروط المشاركة:

- 1. التمتع بمهارات العمل الجماعي.
- 2. التفكير الاستراتيجي والمهارات الذهنية لحل المشكلات.
 - اللياقة البدنية للتحمل في أجواء تنافسية عالية.
- 4. القدرة على خوض ألعاب بدنية مثل تسلّق الجدار والركض وحمل الأثقال.
 - القدرة على أداء ألعاب ذهنية كبناء أدوات مساعدة وحل ألغاز معقدة.
 - الإلمام باللغتين العربية والإنجليزية.

Invitation to join PCFC team for participation in Gov Games

Under the patronage of His Highness Sheikh Hamdan bin Mohammed bin Rashid Al Maktoum Crown Prince of Dubai and Chairman of the Executive Council

Ports, Customs and Free Zone Corporation (PCFC) announces its participation in the upcoming edition of

Gov Games

Participation Rules:

- 1. Teamwork skills.
- 2. Strategic thinking and mental skills to solve problems.
- 3. Physical fitness and endurance
- 4. Ability to engage in strenuous physical activities like wall climbing, running, and weight lifting.
- 5. Ability to perform mind games such as building blocks and solving complex puzzles.
- 6. Knowledge of Arabic and English



اليوم العالمي للجودة

اليوم العالمي للجودة World Quality Day

On the occasion of "World Quality Day", PCFC Strategy and Communication department is celebrating this international day which falls on 10th November this year. The World Quality Week theme for this year is 'Do the Right Thing'; which provides an opportunity to reflect on how corporate culture and conscience can help or hinder an organization to make right decisions.

Edwards Deming is the "Father of the Quality" who once said: "If you can't describe what you are doing as a process, you don't know what you're doing". This approach has rightly been adopted by the PCFC Management by implementing and proudly sustaining the Quality Management System through Corporate support Centre – Strategy and Communication - Quality Officers.

In the World Quality Day, let us understand and recognize how Quality Management Systems can help translate the values and policy aspirations into everyday work at all levels, along with highlighting the importance of leaders in setting the direction.

PCFC holds the certificate for Quality Management System ISO 9001:2015 the latest version, and many other ISO certificates. Having this Quality Management is important for several reasons, which are customer satisfaction, reputation, maintaining the international standard, reducing the cost and contributing in increasing profitability.

Our Quality Officers play a significant role in ensuring to meet and exceed the desired Quality Management System requirements set by the International Standard.

They formulate the processes by using defined methodologies, identify the areas for improvement and direct the Management System processes and policies, and make every effort to provide the Business Units with the greatest possible Quality System functionality.

بمناسبة "اليوم العالمي للجودة" الذي يصادف 10 نوفمبر من هذا العام، يحتفل قسم الاستراتيجية والتميز المؤسسي بإدارة الاستراتيجية والاتصال في مؤسسة الموانئ والجمارك والمنطقة الحرة بهذا اليوم العالمي الذي جاء تحت شعار: "افعل الشيء الصحيح"؛ والذي يدعو إلى التفكير بشأن مدى تأثير ثقافة المؤسسة وإرادتها في مساعدة أو إعاقة المنظمات لاتخاذ القرارات الصحيحة.

إدواردز ديمنـغ هـو "الأب الروحـي للجـودة" الـذي قـال ذات مـرة: "إذا لـم تسـتطع وصـف مـا تقـوم بـه كعملية، فأنت لا تعـرف مـا تفعله". لقـد تم تبني هـذا النهج بشـكل صحيح مـن قبل إدارة المؤسسـة مـن خـلال تنفيـذ نظـام إدارة الجـودة والحفـاظ عليـه بـكل فخـر مــن خـلال فريــق الجـودة بـإدارة الاســتراتيجية والاتصـال بمركـز دعــم المؤسســي.

في اليـوم العالمـي للجـودة، دعونـا نفهـم ونعـرف كيـف يمكـن لأنظمـة إدارة الجـودة أن تسـاعد فـي ترجمـة القيـم وتطلعـات السياسـة إلـى عمـل يومـي علـى جميـع المسـتويات، إلـى جانـب إبـراز أهميـة القـادة فـي تحديـد التوجـه.

ومؤخراً حصدت مؤسسة الموانئ والجمارك والمنطقة الحرة على شهادة نظام إدارة الجودة ISO ومؤخراً حصدت مؤسسة الموانئ والجمارك والمنطقة الحرة على شهادة نظام إدارة الجودة أمراً حيويـاً لعـدة 2015 :1900، بالإضافـة إلـى العديـد مـن شـهادات الأيـزو الأخـرى. وتعـد إدارة الجـودة أمـراً حيويـاً لعـدة أسـباب، وهـي رضـا وسـعادة المتعامليـن، والسـمعة المؤسسـية، والحفـاظ علـى المعاييـر الدوليـة، وترشـيد التكاليـف، والمسـاهمة فـي زيـادة الأربـاح.

وفي هذا السياق، يتولى فريق الجودة دورًا مهمًا لضمان تلبية جميع متطلبات نظام إدارة الجودة بل والتفوق عنها وذلك وفقاً للمعايير الدولية.

يقوم فريـق الجـودة بصياغـة العمليـات باسـتخدام منهجيـات محـددة، وتحديـد مجـالات التحسـين وتوجيـه عمليـات وسياســات نظـام الإدارة، حيـث يبذلــون قصــارى جهدهــم لتزويــد وحــدات الأعمــال بأكبــر قــدر ممكــن لتطبيــق نظــام الجــودة.

فريق الجودة Quality Team

Name: Kholoud Hassan Mansi Designation: Quality Officer Business Unit Handled:

- Dubai Maritime City Authority
- Department of Planning & Develpment Trakhees
 (LD)
- Corporate Support Centre (ISR)



الاسم: خلود منسي المسمى الوظيفي: ضابط جودة الوحدات التنظيمية المسؤولة عنها:

- سلطة مدينة دبى الملاحية
- دائرة التخطيط والتطوير- تراخيص (إدارة الترخيص)
 - مركز الدعم المؤسسي (نظم أمن المعلومات)

Name: Lester John Menezes
Designation: Quality Officer
Business Unit Handled:

- Department of Planning & Develpment Trakhees (CED) and (EHS)
- Dubai Ports Authority



الاسم: ليستر جون مينيزيس المسمى الوظيفي: ضابط جودة الوحدات التنظيمية المسؤول عنها:

- دائرة التخطيط والتطوير تراخيص (إدارة الهندسة المدنية) و (إدارة البيئة والصحة والسلامة).
 - ، سلطة موانئ دبي

Name: Naheed Sami Uddin Designation: Quality Officer Business Unit Handled:

- Corporate Support Centre
- PCFC Security Department
- Marine Agency for Wooden Dhows
- Department of Planning & Develpment -Trakhees Trakhees (EHS Central Lab)



الاسم: ناهيد سامي الدين المسمى الوظيفي: ضابط جودة الوحدات التنظيمية المسؤولة عنها:

- مركز الدعم المؤسسى
 - إدارة الأمن
- مكتب الوكيل الملاحى للسفن الخشبية
- دائرة التخطيط والتطوير- تراخيص (المختبر المركزي بإدارة البيئة والصحة والسلامة)

ثقافة الإمارات – الفنون UAE's Culture – Art

Art

Music, dance, poetry, pottery, weaving and embroidery were popular forms of art in the olden days. Today, paintings and literature have joined the art forms thriving in the UAE.

Poetry

Traditional UAE's literary heritage comprises Taghrouda and Nabati poetry. Taghrouda involves a poetry duel. This art was practised in rural areas to hasten the search for a lost camel or horse. Al Taghrouda, which is popular at weddings, is also performed on horseback to urge horses to speed up. The equestrian taghrouda is usually about courage, bravery and magnanimity. Nabati refers to the dialect of Arabic spoken by non-Arabic natives. Nabati poetry has been a feature of life in the Arabian Peninsula since the 16th century

Music and Dance

Music and dance were widely practised in the olden days. Ayala or the 'stick dance' is one of the folk dance forms. Al Wahabiyyah is one of the oldest art forms of Ras Al Khaimah and is performed only here. Today, Emiratis play traditional music and perform traditional dances on important social occasions.

Crafts

Crafts such as pottery, weaving and embroidery have been part of the Emirati culture since the time they lived as bedouins. In fact, pottery can be traced back to the Paleolithic Age (6000 B.C. - 3500 B.C.). The Emirati traditional form of weaving, known as Sadu, is on UNESCO's List of Intangible Cultural Heritage in Need of Urgent Safeguarding.

Paintings & Literature

There are several art galleries, art districts and art museums in the cities of Abu Dhabi, Dubai and Sharjah. Today, the UAE is emerging as an international hub for promoting art and culture. The UAE is venue for several art and literature exhibitions and festivals.

الفنون

كانت الموسيقى، والرقص، والشعر، والفخار، والنسيج، والتطريـز مـن الأشكال الفنيـة الشـائعة قديماً. اليوم، انضمـت اللوحات والأدب إلى الأشكال الفنيـة المزدهـرة في الإمارات العربيـة المتحدة.

الشعر

يتكون التراث الأدبي التقليدي لدولـة الإمـارات العربيـة المتحـدة مـن شـعر التغـرودة والنبطي. التغـرودة تنطـوي على مبـارزة شـعرية حيـث تـم ممارسـة هـذا الفـن فـي المناطـق الريفيـة للبحـث عـن جمـل أو حصـان مفقـود، وكذلـك تحظى التغـرودة بشـعبية فـي الأعـراس. يعتبر الشـعر النبطـي أو الشـعر البـدوي مـن أكثـر صـور الأدب الشـعبي ثـراءً، وهـو أحـد ملامـح الحيـاة فـي شـبه الجزيـرة العربيـة منـذ القـرن السـادس عشـر، وفـي عصـور معينـة، كان هـذا النـوع مـن الشـعر يمثـل السـجل الوحيـد للأحـداث التاريخيـة والمعاصـرة فـي دول الخليـج العربـي وشـبه الجزيـرة العربيـة قبـل تطورهـا فـي العصـر الحديث، ويتعامـل الشـعر النبطـي مـع موضوعـات متنوعـة كالفروسـية، والفخـر والثناء، والنصيحـة والحكمـة، وغيرهـا.

الموسيقى الشعبية والرقص

تمثل الموسيقى الشعبية والرقص جزءاً من التراث الشعبي لدولة الإمارات. تعد العيالة أو 'رقصة العصا' أحد أشكال الرقص الشعبي وهي رقصة الانتصار بعد الحرب. تؤدّى هذه الرقصة في كل المناسبات الاجتماعية والوطنية، ويرمـز ذلـك للوحـدة والتعـاون بيـن أبنـاء القبائـل. ومـن الفنـون الإماراتيـة فـن الوهابيـة أو الرمسـه والـذي انتشـر فـي إمـارة رأس الخيمـة منـذ القـدم، وفـي البيئـة الريفيـة والقـرى السـاحلية وبالتحديـد المناطـق التي تنتشـر فيهـا زراعـة النخيل.

الحرف والصناعات التقليدية

تعـد صناعـة الفخـار ، والحياكـة ، والتطريـز مـن نمـاذج الحـرف والصناعـات التقليديـة في دولـة الإمـارات منـذ القـدم. في الواقـع ، يمكـن إرجـاع صناعـة الفخـار إلـى العصـر الحجـري القديـم (6000 قبـل الميـلاد - 3500 قبـل الميـلاد). ويمثـل السـدو أسـلوب الحياكـة الإماراتي التقليـدي ، وهـو مصنـف في قائمـة منظمـة الأمـم المتحـدة للتـراث الثقافـي غيـر المـادي العالمـي المهـدد بالاندثـار.

الفنون المعاصرة

بـرزت دولـة الإمـارات العربيـة المتحـدة كمركـز عالمـي يشـجع الثقافـة والفنـون. واليـوم، تضـم الدولـة العديـد مـن الفنـون والآداب ومهرجانـات الفنـون المسـرحية، كمـا يعقـد عـدد مـن المعـارض الفنيـة، وتـم تخصيـص أحيـاء ومتاحـف فنيـة فـى كل مـن أبوظبـى، ودبـى، والشـارقة.



فصاصة صحفية

Smart Lock

قفل ذكي

Schlage Security Company has a new smart innovation in the home and security industry, which is a smart lock system. This smart device allows users to lock, unlock and monitor lock activities with the use of an application on their phone

شـركة "Schlage" الأمنية تبتكر نظاماً ذكياً جديداً في مجال المنازل والأمـن وهـو نظـام قفـل ذكي، حيث يتيـح هـذا الجهـاز الـذكي للمسـتخدمين قفـل وفتـح الأقفـال بالإضافـة إلـى مراقبتهـا باسـتخدام التطبيـق علـى هواتفهـم.

Additionally, it supports seamless integration with Apple's iPhone & Apple Watch, so users can lock and unlock their doors without even unlocking their phones. This new smart lock from Schlage also supports Alexa, Siri, Google Assistant, and the Schlage Home app.

بالإضافة إلى ذلك، فهو يدعم التكامل السلس مع هواتف "آي فون" وساعة "أبل" الذكية بحيث يمكن للمستخدمين قفل وفتح أبوابهم دون حتى الحاجة لفتح هواتفهم. يدعم هذا القفل الذكي الجديد من Schlage أيضاً" أليكسا"، و"سيرى"، ومساعد جوجل، وتطبيق Schlage Home.





ــــواهب مــوظفينــــا

Rashed Saeed AlDoobi - Manager Corporate Communications Section

راشد سعيد الدوبي - مدير قسم الاتصال المؤسسي













تعد مؤسسة الموانئ والجمارك والمنطقة الحرة إحدى مؤسسات حكومة دبي، والتي تأسست رسميًا في عام 2001، وتتضمن عدداً من الكيانات والسلطات التي تعمل تحت مظلتها. وتشمل هذه الكيانات جمارك دبي وسلطة موانئ دبي، بالإضافة إلى دائرة التخطيط والتطوير -تراخيص، وسلطة مدينة دبي الملاحية، ومكتب الوكيل الملاحي للسفن الخشبية، إلى جانب إدارة الاستثمار وإدارة الأمن.

The Ports, Customs and Free Zone Corporation (PCFC) is one of the government organizations under the Dubai government, which was officially established in 2001, that includes several entities and authorities operating under its umbrella. These entities are Dubai Customs, Dubai Ports Authority, in addition to the Department of Planning and Development - Trakhees, the Dubai Maritime City Authority, Marine Agency for Wooden Dhows, Investment Department, and Security Department.

رؤيتنـــــا

تعزيــز مكانـة دبي كمركــز رائــد مستدام لدعــم القطـاع الاقتصادي علــى الـصعيد الــعالمي.

Our Vision

To sustainably facilitate and promote Dubai as the world's leading economic sector.

مركز الاتصال 990 Call Center 800







